
PROTOKÓŁ Nr XLV/10

z przebiegu XLV sesji Rady Miejskiej w Wyrzysku,

która odbyła się w dniu 27 sierpnia  2010 r.
 od godziny 1300 do 1600 w sali nr 9 Urzędu Miejskiego w Wyrzysku. 

Obecni:

•Radni Rady Miejskiej w Wyrzysku, lista obecności stanowiąca załącznik nr 1

•Maria Bratkowska – Burmistrz Wyrzyska,

•Waldemar Wyczyński – Z-ca Burmistrza Wyrzyska,

•Ireneusz Subczyński – Radca Prawny,

•Małgorzata Martin – Mucha – Skarbnik Gminy,

•Wiesława Krasocka – Sekretarz Miasta i Gminy Wyrzysk.

Kierownicy Referatów Urzędu Miejskiego i samodzielne stanowiska:

•Regina Witczak – inspektor ds OZKS,

•Daria Stranz – Kierownik Ref. GNRiL,

•Adam Smełsz - informatyk obsługujący sprzęt nagłaśniająco-rejestrujący,

•Sławomir Mikołajczak – Starszy inspektor Straży Miejskiej w Wyrzysku.

Kierownicy jednostek i zakładów budżetowych:

• Magdalena Strzałkowska – dyrektor SAPO Wyrzysk,

•Andrzej Chałabiś – dyrektor SAM Wyrzysk,

•Czesław Pająk – dyrektor MGOK Wyrzysk.

•Inni gości  : 

•Jan Marek Pikulik – wicestarosta pilski,

•Adam Nowak – Radny Rady Powiatu w Pile,

•Danuta Wojciechowska – Prezes spółki prawa handlowego szpitala w Wyrzysku,

• Barbara Piorunowska - Prezes Towarzystwa Przyjaciół Wyrzyska,

•Bożena Przydział – Kierownik Filii PUP w Wyrzysku,

•Leszek Haufa – Komendant Komisariatu Policji w Wyrzysku,

•Dominika Łoboda – przedstawiciel prasy lokalnej,

•TV „ASTA NET”,

•Sołtysi- lista obecności stanowiąca załącznik nr 2.



Porządek obrad:

1. Otwarcie sesji.

2. Stwierdzenie prawomocności obrad.

3. Wybór sekretarza obrad.

4. Przedstawienie porządku sesji.

5. Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji.

6. Sprawozdanie Burmistrza z działalności w okresie międzysesyjnym, w tym z wykonania uchwał 

Rady Miejskiej.

7.  Informacja  Przewodniczącego  Rady  Miejskiej  i  Radnych  o  działaniach  podejmowanych 

w okresie międzysesyjnym.

8. Wystąpienia radnych Rady Powiatu w Pile oraz innych gości.

9. Rozpatrzenie projektów uchwał Rady Miejskiej w Wyrzysku w sprawach:

1) zmian w budżecie Gminy Wyrzysk na 2010 r.,

2) zmieniająca uchwałę w sprawie trybu prac nad projektem uchwały budżetowej Gminy Wyrzysk,

3) zmieniająca uchwałę w sprawie zaciągnięcia kredytu na zadanie inwestycyjne: Remont drogi 

gminnej nr 129320 P na odcinku: droga krajowa nr 10 – droga wojewódzka nr 194,

4) zaciągnięcia pożyczki z Wojewódzkiego Funduszu Ochrony Środowiska i Gospodarki Wodnej 

w Poznaniu na zadanie inwestycyjne: Ochrona wód zlewni rzeki Noteć – aglomeracja Wyrzysk,

5)  udzielenia  bonifikaty  od  opłaty  z  tytułu  przekształcenia  prawa  użytkowania  wieczystego 

w prawo własności nieruchomości,

6) wyrażenia zgody na zawarcie kolejnej umowy na okres do 3 lat z dotychczasowym najemcą 

nieruchomości,

7)  zmiany  miejscowego  planu  zagospodarowania  przestrzennego  wsi  Osiek  nad  Notecią 

w okolicach Remizy OSP przy ul. Głównej,

8) uchwalenia miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego wsi Osiek w rejonie stadionu 

sportowego przy ul. Sportowej,

9) wniesienia skargi do Wojewódzkiego Sądu Administracyjnego w Poznaniu na rozstrzygnięcie 

nadzorcze  Wojewody  Wielkopolskiego  z  dnia  6  sierpnia  2010  roku  dotyczące  uchwały  Nr 

XLIV/363/10  Rady  Miejskiej  w  Wyrzysku  z  dnia  7  lipca  2010  roku  zmieniającej  uchwałę 

w sprawie nadania Statutu Miejsko – Gminnemu Ośrodkowi Pomocy Społecznej w Wyrzysku,

10)  upoważnienia  Kierownika  Miejsko  –  Gminnego  Ośrodka  Pomocy  Społecznej 

w  Wyrzysku  do  prowadzenia  postępowania  w  sprawach  świadczenia  pomocy  materialnej 

o charakterze socjalnym dla uczniów zamieszkałych na terenie Miasta i Gminy Wyrzysk,

11) likwidacji zakładu budżetowego pod nazwą Publiczne Przedszkole nr 1 im. Chatka Puchatka 
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w Wyrzysku celem przekształcenia w jednostkę budżetową pod nazwą Publiczne Przedszkole nr 

1 im. Chatka Puchatka w Wyrzysku,

12) likwidacji zakładu budżetowego pod nazwą Publiczne Przedszkole w Osieku nad Notecią celem 

przekształcenia w jednostkę budżetową pod nazwą Publiczne Przedszkole w Osieku nad Notecią,

13)  wyrażenia  woli  złożenia  wniosku  o  uzyskanie  dofinansowania  środkami  Unii  Europejskiej 

w ramach Programu Operacyjnego Infrastruktura i Środowisko dla inwestycji w obszarze działania 

Zakładu  Unieszkodliwiania  Odpadów  Piła  realizowanego  przez  członków  Porozumienia 

Międzygminnego,

14) określenia zasad udzielania dotacji na sfinansowanie prac konserwatorskich, restauratorskich 

lub robót budowlanych przy zabytku wpisanym do rejestru zabytków,

15)  przyjęcia  sprawozdania  z  działalności  Komisji  Rewizyjnej  Rady Miejskiej  w Wyrzysku za 

I półrocze 2010 roku.

10.  Informacji  Burmistrza  o  podjętych  w  roku  budżetowym  rozstrzygnięciach  w  zakresie 

stosowania  ulg  określonych  w  uchwale  Nr  XXV/196/08  Rady  Miejskiej  w  Wyrzysku  z  dnia 

29  października  2008  r.  w  sprawie  szczegółowych  zasad  i  trybu  umarzania,  odraczania  lub 

rozkładania na raty spłaty należności pieniężnych, do których nie stosuje się przepisów – Ordynacja 

podatkowa oraz wskazania organów lub osób do tego uprawnionych w terminie jednego miesiąca 

od zakończenia okresów sprawozdawczych.

11. Informacja Burmistrza Wyrzyska z realizacji zadań inwestycyjnych na 2010r.

12. Informacja Przewodniczącego Rady o złożonych w okresie międzysesyjnym interpelacjach oraz 

odpowiedziach na te interpelacje.

13. Interpelacje i zapytania radnych.                             

14. Odpowiedzi na interpelacje i zapytania.

15. Wystąpienia sołtysów.

16. Wolne głosy i wnioski.

17. Zakończenie obrad.

1. Otwarcie sesji.

Przewodniczący Rady, Pan Stefan Rymer bardzo serdecznie przywitał przybyłych na obrady sesji 

radnych, gości, sołtysów oraz zaproszonych gości.

 

2. Stwierdzenie prawomocności obrad.

Przewodniczący  Rady  stwierdził,  że  w  chwili  otwarcia  w  obradach  uczestniczyło 
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13 radnych, tj. 86,6 % ustawowego składu organu.    

O godzinie 1310 na salę obrad przybył radny, Pan Krzysztof Neumann oraz o godzinie 1325 radny, 

Pan Eligiusz Komarowski i odtąd Rada obradowała w pełnym składzie.

 

3. Wybór sekretarza obrad.

Zgodnie z przyjętą zasadą na sekretarza obrad wybrany został kolejny radny z listy obecności – 

radny, Pan Leonard Borowczyk.

4. Przedstawienie porządku sesji.

Po przedstawieniu porządku obrad przewodniczący zapytał czy ktoś chciałby wnieść uwagi bądź 

poprawki do przedłożonego porządku sesji?

Uwag nie zgłoszono.

O godzinie 1310 na salę obrad przybył radny, Pan Krzysztof Neumann i odtąd Rada obradowała 

w składzie 14 radnych.

5. Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji.

Przewodniczący poinformował, że każdorazowo protokół wyłożony jest do wglądu w biurze Rady 

i była zatem możliwość zapoznania się z jego treścią. W związku z powyższym zapytał czy ktoś 

z radnych chciałby wnieść uwagi do przedstawionego protokołu?

Ze  względu  na  brak  uwag  przewodniczący  zaproponował,  aby  przyjąć  protokół  bez  jego 

odczytywania.

Rada jednogłośnie, w obecności 13 radnych przyjęła protokół Nr XLIV/10 z dnia 7 lipca 2010 roku.

W chwili głosowania poza sała obrad przebywał radny, Pan Krzysztof Neumann.

6. Sprawozdanie Burmistrza z działalności w okresie międzysesyjnym, w tym z wykonania 

uchwał Rady Miejskiej.

Przewodniczący  powiedział,  że  informacja  z  realizacji  uchwał  została  przekazana  radnym  na 

piśmie,  natomiast  odnośnie  sprawozdania  burmistrza  z  działalności  w  okresie  międzysesyjnym 

przewodniczący zapytał czy Pani burmistrz chciałaby zabrać głos?

Burmistrz,  Pani  Maria  Bratkowska  do  przedłożonego  sprawozdania  na  piśmie  dodała,  że 

Wojewódzki Urząd Pracy w Poznaniu poinformował, że wniosek złożony o dofinansowanie zadania 

„Troska o wszystkie dzieci jest naszą misją” jest poprawny pod względem formalnym i tym samym 

został przekazany do oceny merytorycznej. Następnie burmistrz poinformowała, że otrzymaliśmy 

faksem uchwałę Zarządu Województwa Wielkopolskiego z dnia 26 sierpnia br. W sprawie wyboru 
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do  dofinansowania  projektów  gminy  Wyrzysk  oraz  gminy  Białośliwie  zgłoszonych  w  ramach 

projektu kluczowego „Ochrona wód Zlewni rzeki Noteć” działania 3, 4 Gospodarka ściekowa. Jest 

to zadanie w wykazie indywidualnych projektów kluczowych WRPO – dodała burmistrz – i według 

treści paragrafu 1 uchwały nasze zadanie otrzymuje dofinansowanie ze środków unijnych kwocie 

1.643.687, 26 zł, która jest po przeanalizowaniu kosztów niższych po przetargu i stąd, iż vat nie jest 

kosztem kwalifikowanym. Pozostało pięć dni na złożenie dokumentów potrzebnych do zawarcia 

umowy i umowa taka powinna byc w najbliższym czasie zawarta – dodała na zakończenie Pani 

burmistrz.

Sprawozdanie  z  działalności  burmistrza  w okresie  międzysesyjnym oraz informacja z  realizacji 

uchwał  przyjęte  zostały  jednogłośnie,  przy  14  głosach  „za”.  Sprawozdanie  wraz  z  informacją 

stanowi załącznik nr 3 do protokołu.

7. Informacja Przewodniczącego Rady Miejskiej  i  Radnych o działaniach podejmowanych 

w okresie międzysesyjnym.

Radny, Pan Lech Ozimina wykorzystując fakt,  iż obecni na Sesji  byli  przedstawiciele instytucji 

nadzorujących i  odpowiedzialnych bezpośrednio poruszył  kwestię  Szpitala  Powiatowego Spółki 

z  o.  o.  Radny powiedział,  że  niepokoją  go  zmiany kadrowe i  fakt,  że  nie  idą  one  w dobrym 

kierunku. Boję się – powiedział radny – bo kadra lekarska i atmosfera, która w tym szpitalu ostatnio 

się zaczyna dziać na podstawie informacji, które posiadam pozwala mi stwierdzić, że działania te 

nie idą we właściwym kierunku. Radny wyjaśnił, że ma na myśli dobrego człowieka, który pełnił 

funkcję zastępcy dyrektora ds, medycznych. Radny dodał, że nie chciałby oceniać, gdyż nie jest 

stroną, nie mniej jednak człowiek ten pozwolił na podstawie własnej działalności pokazać, że jest 

aktywny. Ponadto radny wskazał również na byłego ordynatora oddziału wewnętrznego i konkretne 

poszczególne zmiany, które mają miejsce w szpitalu. Radny dodał, że nie oczekuje informacji w tej 

sprawie,  bo wyjaśnienia tu żadne.  Natomiast  na dzień dzisiejszy będzie można oceniać dopiero 

z upływem czasu jaki jest potrzebny nowej firmie. Prasa ładnie pisze – powiedział radny – jednak 

są to informacje, na które radny chciałby zwrócić uwagę, gdyż jest to dosyć ważny w powiecie 

szpital i jego funkcje dla społeczeństwa są bardzo ważne, a z drugiej strony radny wyraził obawę, 

że jeżeli zbyt wiele powie, to może mieć problemy, bo w takiej sytuacji już się znalazł, kiedy mówił 

o doktorze Zielińskim. 

Przewodniczący  podziękował  radnemu,  a  jednocześnie  prosił  o  otrzymanie  się  tematyki 

poszczególnyvh punktów, gdyż ta sama wypowiedź mogła być zawarta  w punkcie ósmym dot. 

Wystąpień radnych Rady Powiatu w Pile oraz innych gości, ponieważ ten punkt przeznaczony jest 

na wystąpienia radnych dot. informacji o działaniach podejmowanych w okresie międzysesyjnym.
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Radny, Pan Lech Ozimina powiedział, że nie pomylił się i powiedział o tym celowo, gdyż własnie 

w okresie międzysesyjnym zwracali się do radnego ludzie w tej sprawie i stąd wystapienie radnego 

w tym punkcie.

Przewodniczący podziękował i dodał, że są to działania podejmowane przez radnego w okresie 

międzysesyjnym, jednak nie chcąc polemizować przewodniczący raz jeszcze prosił o trzymanie się 

porządku obrad.

W związku z nie zgłoszeniem innych wystapień przystąpiono do kontynuacji przyjętego porządku 

obrad.

 

8. Wystąpienia radnych Rady Powiatu w Pile oraz innych gości.

Głos  zabrał  wicestarosta  pilski,  Pan  Jan  Marek  Pikulik,  który  na  wstępie  przekazał  serdeczne 

pozdrowienia od starosty pilskiego, Pana Tomasza Bugajskiego, który zwyczajowo uczestniczy na 

sesjach Rady Miejskiej w Wyrzysku, jednak dzisiaj jest w Warszawie i stąd wicestarosta pozwolił 

sobie zająć troche czasu. Następnie wicestarosta podziękował za uczestnictwo barwnego korowodu, 

delegacji wieńcowej z gminy Wyrzysk na dożynkach powiatowo-gminnych, które odbyły się 22 

sierpnia br. w Dębnie. Wyrzysk został na dożynkach tych zauważony i bardzo serdecznie dziękuję 

za współpracę – powiedział wicestarosta. Dodał, że wie, iż dożynki gminne w gminie Wyrzysk 

odbęda się teraz w niedzielę, jednak wicestarosta z obowiązku, iż w roku poprzednim powiat był 

gospodarzem dożynek wielkopolskich w Pile wraz z dyrektorem Wydziału Ochrony Środowiska nie 

będzie  mógł  uczestniczyć  w dożynkach,  gdyż  będzie  uczestniczył  w dożynkach wielkopolskich 

w  Śremie,  jednak  z  pewnością  starosta  pilski  będzie  uczestniczył  w  dożynkach  gminnych 

doceniając  trud  i  wysiłek  rolników.  Ponadto  korzystając  z  okazji  wicestarosta  zaprosił  do 

wspólnego spotkania rekonstrukcji bitwy pod Dąbkami. Przedsięwzięcie to jest organizowane przy 

współpracy  szczególnie  gminy  Wyrzysk,  Pani  burmistrz  –  powiedział  wicestarosta  –  i  ta 

rekonstrukcja bitwy pod Dąbkami odbędzie się 10 września. Jeśli chodzi o tematy infrastrukturalne 

wicestarosta powiedział, iż nie chciałby zabierać głosu, ponieważ w poprzednim tygodniu odbyło 

się wspólne spotkanie Komisji Infrastruktury Rozwoju i Promocji Starostwa Powiatowego łącznie 

z Komisją branżową Rady Miejskiej w Wyrzysku i na spotkaniu tym była konstruktywna, rzeczowa 

wymiana  zdań  i  z  pewnością  sprawy  te  zostały  już  przekazane.  Wnioski  z  Komisji  zostały 

przekazane  dyrektorowi  Powiatowego Zarządu Dróg do  dalszej  realizacji  –  dodał  wicestarosta. 

Natomiast          o przedstawienie tematyki obrad sesji Rady Powiatu w Pile wicestarosta poprosił 

radnego, Pana Adama Nowaka.

O godznienie 1325 na salę obrad przybył radny, Pan Eligiusz Komarowski i odtąd Rada obradowała 

w składzie 15 radnych.
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Radny,  Pan  Adam  Nowak poinformował,  iż  sesja  Rady  Powiatu  w  Pile  odbyła  się  wczoraj, 

tj. 26 sierpnia br. o godzinie 1300, a nastepnie przestawił jej tematykę. Radny powiedział, że na sesji 

przyjęte  zostały  protokoły  z  obrad  oraz  informacja  starosty  o  pracy  Zarządu  Powiau  w  Pile 

w okresie  międzysesyjnym.  Przyjęta  została  również  informacja  z  działalności  Wojewódzkiego 

Inspekora Roślin i Nasiennictwa w Poznaniu na terenie powiatu pilskiego w 2009 roku. Ponadto 

podjęta  została  uchwała  w  sprawie  zatwierdzenia  projektu  współfinansowanego  ze  środków 

Europejskiego  Funduszu Społecznego,  następnie  podjęte  zostały uchwały w sprawie  określenia 

szczegółowego  sposobu  konsultowania  z  organizacjami  pozarządowymi  i  podmiotami 

wymienionymi  w  art.  3  ustawy  z  kwietnia  2003  roku  o  działalności  pożytku  publicznego 

i  o wolontariacie  projektów aktów prawa miejscowego w dziedzinach dotyczących działalności 

statutowej tych organizacji oraz konsultowania programu wspólpracy z tymi organizacjami. Podjęte 

zostały również  dwie  uchwały dotyczące  wyrzyskiego  szpitala  –  uchwała  zmieniająca  uchwałę 

w sprawie likwidacji  samodzielnego publicznego zakładu opieki  zdrowotnej  pod nazwą Zespół 

Opieki Zdrowotnej w Wyrzysku oraz uchwała w sprawie wyrażenia zgody na zbycie nieruchomości 

zabudowanych garażami oraz przyznania pierwszeństwa nabycia najemcom tych nieruchomości. 

Na koniec podjęto uchwałę w sprawie budżetu powiatu na rok 2010. 

Przewodniczący, Pan Stefan Rymer zapytał czy ktoś z zaproszonych gości chciałby zabrać głos?

Chęć zabrania głosu wyraziła prezes spółki, Pani Danuta Wojciechowska.

Pani Danuta Wojciechowska odniosła się do wypowiedzi radnego, Pana Lecha Oziminy dziękując 

za troskę o szpital. My również czynimy wszelkie starania, aby szpital pracował jak najlepiej – 

powiedziała  prezes  –  jednakże  każdą  wskazówkę,  którą  otrzymujemy  od  Państwa  będziemy 

głęboko analizować. Bardzo dokładnie o rzeczach, o których wspomniał Pan radny mówić nie będę 

– powiedziała  prezes,  Pani  Wojciechowska – ponieważ jest  to  relacja  na drodze  pracodawca – 

pracownik i  tę  kwestię  będziemy rozpatrywali  tylko w tych kategoriach.  Proszę pozwolić  nam 

funkcjonować, a na ocenę działania szpitala w nowej formie będzie odpowiedni czas – powiedziała 

na zakończenie Pani prezes, Danuta Wojciechowska.

Kolejno głos zabrała radna, Pani Teresa Pinkowska.

Radna,  Pani  Teresa  Pinkowska   w  związku  z  faktem,  iż  Pan  wicestarosta  był  na  wspólnym 

posiedzeniu Komisji Rozwoju Gospodarczego w dniu 19 sierpnia br. i w związku z tym, że Rada 

otrzymała  pismo,  odpowiedź  Pana  starosty,  że  chodnik  będzie,  kolejny  raz  zapytała  m.  in. 

w imieniu mieszkańców czy jezdnia do Białośliwia będzie wykonywana zgodnie z planem w tym 

roku oraz czy zrobiono cokolwiek, aby jak najszybciej doprowadzić do planu powstania chodnika 

przy ul. Leśnej w Osieku n/Not.?

Radny, Pan Edward Gaczkowski z satysfakcją dodał, że rówież jest wielka troska innych radnychy 
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odnośnie chodnika, natomiast osobiście radny stwierdził, że to co radni na dzień dzisiejszy wiedzą 

jest  ze  znakiem  zapytania,  ponieważ  czas  ucieka,  jest  wrzesień  i  do  końca  roku,  do  jesieni 

niedaleko. Następnie radny odniósł się do obwodnicy południowej prosząc o doraźne skrzyżowanie 

na trasie Dąbki – Ruda oraz małej obwodnicy Dąbek. Droga ta funkcjonuje od tygodnia i kilku dni, 

a już były dwie kolizje ze względu na brak oznakowania – powiedział radny. Jadąc z Osieka małą 

obwodnicą przez Dąbki nie ma oznakowania,  więc drogę z prawej strony, jeśli  nie ma pojazdu 

uważa się za wolną, natomiast z lewej strony jest znak, że jest to droga z pierwszeństwem przejazdu 

i  doraźnie  naelżałoby  postawić  jakikolwiek  znak  „stop”  bądź  też  „uwaga  na  drogę 

z  pierwszeństwem przejazdu”.  Ponadto  radny powiedział,  że  przez  modernizację  miejscowości 

Komorowo  mieszkańcy  tej  miejscowości  za  torami  mają  problem  z  wjechaniem  na  szosę,  ze 

względu na fakt, iż szosa ta została częściowo podniesiona i zrobiono niespełna metrowy podjazd 

pod dużym kątem przez co niższe samochody zawieszają się. Radny zasugerował, aby chociaż do 

czasu  zakończenia  tej  inwestycji  doraźnie  coś  w  tym  temacie  zrobić,  aby  ta  sytuacja  nie 

występowała.

Radny,  Pan  Józef  Jasik   w  związku  z  informacją,  że  likwidacja  szpitala  została  przedłużona 

o kolejny termin zwrócił się z zapytaniem do Pani prezes szpitala powiatowego czy w tej sytuacji 

mamy do czynienia już z nowym podmiotem czyli  Szpital  Powiatowy Spółka z o.o.  czy nadal 

jeszcze  ze szpitalem jako ZOZ w Wyrzysku w likwidacji?

Radny,  Pan  Leonard  Borowczyk w  imieniu  mieszkańców  oraz  własnym złożył  podziękowania 

radnym Rady Powiatu  oraz  Panom starostom za  wspólną  realizację  zadań drogowych z  gminą 

Wyrzysk i własnych zadań, które polepszają stan dróg i ułatwiają mieszkańcom poruszanie się po 

tych drogach. Następnie radny odniósł się do kwestii szpitala powiatowego w Wyrzysku  wyrażając 

swoją wątpliwość związaną z pewnym drukiem, który radny posiada. Pierwsza uwaga – powiedział 

radny – gdyby wszyscy pracownicy byli zadowoleni i mieli pełną jasność co do treści tego druku, ja 

bym go nie miał w ręcę, gdyż ja o niego nie zabiegałem. Radny wyraził się kolokwialnie mówiąc, 

że choć zapisane jest  zobowiązanie do zachowania poufności – lojalka –  ponieważ w punkcie 

czwartym jest  takie  stwierdzenie  „zachowam lojalność wobec organów spółki”,  więc radny ma 

nadzieję, iż Pani prezes się nie obrazi jeśli cytując tytuł powie co o tym druku i treści tego druku 

myśli.  Pierwsza sprawa to  na samym końcu jest  zapis  „podpis  składającego wniosek” z  czego 

wynika, że to pracownicy wpadli na pomysł, że występują z wnioskiem do organów spółki, aby się 

podpisać i zachować lojalność. Radny uważa, że jest to niedopatrzenie, jednak jeśli się temu dobrze 

przyjrzeć to jest to kpina. Radny wyjaśnił, że intencją Jego nie jest dyskutowanie nt. co, gdzie, jak, 

kiedy i dlaczego, natomiast radny był jedną z tych osób i pozostali radni, którzy podnieśli „palec” 

za wyrażeniem pozytywnej opinii dot. przekształcenia tego szpitala w spółkę, w związku z tym co 
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powiedział też radny Ozimina, istnieje pewne napięcie społeczne związane z funkcjonowaniem tej 

jednostki i ono jest. W związku z powyższym radny zwrócił się z zapytaniem do Pani prezes czy 

nie  uważa,  że  część  treści  zawartej  w  podpunktach  od  1  do  5  narusza  podstawowe  wolności 

obywatelskie?  Radny,  dodał,  że  próbował  to  sprawdzić  i  zadzwonił  do  Rzecznika  Praw 

Obywatelskich. I w związku z faktem, że istnieje taka wątpliwość radnego oraz osoby, z którą radny 

rozmawiał radny zapytał Panią prezes czy jako szef tej spółki nie ma takiej wątpliwości? Druga 

wątpliwość  jest  taka,  że  jeśli  pracownik  dostaje  do  podpisania  jakiś  „kwit”  warto  byłoby,  aby 

pracodawca powoływał się na jakieś przepisy prawne w związku z tym. Radny uważa,  że tych 

dwóch rzeczy przynajmniej w tym piśmie brakuje. Ponadto w zależności od odpowiedzi Pani prezes 

radny  albo  podpisze  się  w  wystąpieniu  do  Rzecznika  Praw  Obywatelskich  o  ewentualne 

stwierdzenie  zgodności  z  podstawowymi  prawami,  wolnościami  obywatelskimi,  a  treścią  tego 

druku. Radny kończąc dodał, że wie, iż Ci obywatele, pracownicy, którzy nie chcieli podpisać czy 

nie podpisali tego zobowiązania musieli podpisać, że go nie podpiszą.   

W związku z nie zgłoszeniem innych zapytań, wątpliwości głos zabrał wicestarosta pilski, Pan Jan 

Marek Pikulik.

Wicestarosta, Pan Jan Marek Pikulik odpowiadając na zapytanie radnej, Pani Teresy Pinkowskiej 

powiedział, że harmonogram prac inwestycyjnych na tzw. obwodnicy południowej biegnie swoim 

trybem,  jednak rozumie  zakłopotanie,  zainteresowanie  czy troskę o stan  realizacji  i  sugestie  są 

brane  pod  uwagę.  Następna  Rada  Budowy  jest  w  Krostkowie  30  sierpnia 

o godzinie 1100, w radzie tej wicesarosta weźmie udział i wszystkie uwagi, sugestie będą przekazane 

inwestorowi.  Natomiast  odnośnie  chodnika  na  podstawie,  pisma,  które  zostało  udzielone  przez 

starostę pilskiego, Pana Tomasza Bugajskiego na ręcę Pana radnego Gaczkowskiego wicestarosta 

powiedział,  że nic więcej nie doda i akceptowana jest odpowiedź Pana starosty. Jak ona będzie 

realizowana – powiedział wicestarosta – to już mówiłem na posiedzeniach Komisji. Jest to problem 

geologiczny, hydrogeologiczny. Jest to długość ponad 1100 m, nie jest to inwestycja za parę złotych 

– wyjaśnił wicestarosta – i chodnik będzie, jednak nie daję dzisiaj gwarancji i ostatecznego słowa, 

że skończymy go w roku 2010. Zbyt duży zakres prac ziemnych włącznie z położeniem rurociągu 

odwadniającego, spływ wody wzdłuż lasu polanowskiego oraz zagospodarowanie tej wody – są to 

decyzje naprawdę hydrotechniczne, hydrologiczne i tutaj  nie było tego w projekcie, w planach, 

aczkolwiek sugestie  są wzięte  pod uwagę i  sie nie  wycofujemy z tej  obietnicy,  że chodnik ten 

powstanie.  Wicestarosta  dodał,  że  rozumie  zniecierpliwienie  użytkowników  dróg,  jednak  prosi 

o uzbrojenie się w cierpliwość, gdyż chodnik ten będzie w odpowiednim czasie.

Następnie  wicestarosta  odniósł  się  do  wypowiedzi  radnego,  Pana  Edwarda  Gaczkowskiego 

dziękując za sugestie.  Faktycznie w Dąbkach nastąpi zmiana organizacji  ruchu. Przy wyjeździe 
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z  Dąbek  w  kierunku  Rudy  będzie  znak  stop,  biała  linia  na  jezdni,  główny  kierunek  ruchu 

tranzytowego  pójdzie  małą  obwodnicą  dąbkowską  –  wyjaśnił  wicestarosta.  Ponadto  dodał,  że 

będzie bądź już jest tak wyprofilowana droga, że główny ruch komunikacyjny będzie przez małą 

obwodnicę, natomiast tzw. przejazd przez wieś Dąbki będzie dodatkowym przejazdem. W kwestii 

podjazdów w Komorowie wicestarosta powiedział, że przekaże tę sprawę na Radzie Budowy. 

Odpowiadając na zapytanie radnego, Pana Józefa Jasika wicestarosta wyjaśnił,  że od 1 lipca br. 

funkcjonuje nowy podmiot jakim jest Szpital Powiatowy Spółka z o. o. i  od tego czasu główne 

decyzje  podejmuje  zarząd  tego  podmiotu.  Natomiast  termin  realizacji  pokrycia  pewnych 

zobowiązań realizuje ZOZ w likwidacji i z dniem 12 sierpnia br. Zarząd Powiatu przychylił się do 

propozycji  odwołania  likwidatora  Samodzielnego  Publicznego  Zakładu  Opieki  Zdrowotnej 

w Wyrzysku, odwołując Panią dyrektor, Danutę Wojciechowską i  równocześnie Zarząd Powiatu 

tego  samego  dnia  powołał  na  stanowisko  likwidatora  Pana  Tomasza  Pawłowskiego,  skarbnika 

powiatu  w  celu  doprowadzenia  do  całkowitej  likwidacji  ZOZ,  uregulowania  wszystkich 

zobowiązań,  należności i  wierzytelności.  Ponadto jak powiedział  kolega,  Adam Nowak – dodał 

wicestarosta – termin likwidacji został przedłużony do 30 grudnia 2011 roku. W związku z tym do 

tego  czasu  będzie  dokonywana  likwidacja  w  sposób  systematyczny,  strategiczny  i  planowy. 

Następnie  wicestarosta  serdecznie  podziękował  za  skierowane  przez  radnego,  Pana  Leonarda 

Borowczyka słowa podziękowania skierowane dla radnych Rady Powiatu w Pile oraz starosty. Po 

czym dodał, że razem po partnersku realizowane są inwestycje i to nie tylko nasza zasługa, ale 

również Państwa, że droga do Klawka jest już zrobiona, zmodernizowana. Ponadto padła sugestia 

ze strony radnego, Pana Piotra Kuny, aby pociągnąć tę drogę dalej  – powiedział wicestarosta – 

działania  będa  podjęte  i  pewnie  jakieś  racjonalne  rozwiązania  się  znajdą  i  dalej  będzie  ona 

kontynuowana.  Wicestarosta  powiedział,  że  nie  mówi o utwardzeniu drogi  gruntowej  biegnącej 

przez  Polinowo  do  Kościerzyna,  gdyż  droga  ta  jest  zaplanowana  do  modernizacji  z  urobku 

z obwodnicy południowej. Jednak jak już tłumaczyłem na posiedzeniach Komisji nie uzyskujemy 

urobku z nawierzchni górnej przy obwodnicy, jeżeli będzie odzyskiwany ten urobek to pójdzie na tę 

drogę – wyjaśnił wicestarosta. Odnosząc się do wypowiedzi radnego, Pana Leonarda Borowczyka 

wicestarosta  powiedział,  że  Go  rozumie,  że  przedstawia  pewne  problemy  dot.  bieżącego 

funkcjonowania  Szpitala  Powiatowego  Spółka  z  o.  o.  w  Wyrzysku.  Ponadto  dysponując  taką 

informacją znaczy to, że już komuś zależało, aby ta informacja wyszła na zewnątrz i na szczeblu, 

arenie Rady Miejskiej była dyskutowana oraz świadczy o pewnych przyzwyczajeniach związków 

zawodowych  czy  pewnych  osób,  które  nie  do  końca  się  identyfikują  z  nowym  podmiotem 

gospodarczym.  W  kwestii  nastroju  społecznego  wicestarosta  powiedział,  że  nie  ma  potrzeby 

podgrzewania  atmosfery,  społecznej  obawy.  W  lokalnych  mediach  było  przedstawione 
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funkcjonowanie szpitala, że ani kadra, personel oraz pacjenci nie odczuli zmiany formy prawnej 

funkcjonowania szpitala w Wyrzysku, jest tak jak było, a nawet poprawia się obsługa i poziom 

usług medycznych w szpitalu. W związku z czym nie ma potrzeby wywoływania pewnych tematów 

nośnych typu „krzyże w Warszawie” przenosząc tę sprawę na teren lokalny, gdyż nie ma obawy, 

aby  podgrzewać  takie  nastoje  społeczne  i  tworzyć  aurę  napięcia  społecznego  wokół  szpitala 

powiatowego w Wyrzysku -  dodał wicestarosta.

Następnie głos zabrała Pani prezes, Danuta Wojciechowska.

Pani Danuta Wojciechowska powiedziała, że sprawy pracownicze są sprawami bardzo trudnymi 

i nie musi nikogo z osobna przekonywać, że tak jest. Jesteśmy spółką, nowym zakładem,  który 

w końcu powinien zadbać o swoją tajemnicę handlową – powiedziała prezes. Kwestia poruszona 

przez radnego nie jest wyrazem „wolnej amerykani”, którą próbuje Pani prezes uprawiać, jest to 

dokument przygotowany przez radcę prawnego, więc osobę merytorycznie przygotowaną. Jednakże 

prezes przyznała rację radnemu, że w dokumencie tym błąd i nie nie powinno to być na zasadzie 

wniosku.  Natomiast  kwestie  poruszone  w  tych  pięciu  podpunktach  zupełnie  nie  odbiegają  od 

postanowień kodeksu pracy i jeśli wziąć pod uwagę ogólne zapisy zawarte w zakresach czynności 

poszczególnych pracowników to jednym z nich jest zachowanie tajemnicy służbowej w stosunku do 

pracodawcy – wyjaśniła prezes. Ponadto w praktyce spotykaliśmy się z takimi przypadkami czy to 

w prasie, bądź ogólnie w mediach, że pojawiały się wywiady osób zupełnie nieuprawnionych przez 

pracodawcę  do  udzielania  jakichkolwiek  informacji  i  w  związku  z  tym  jeżeli  kpiną  jest 

uporządkowanie tych spraw to prezes nie  widzi  innego rozwiązania.  Jest  ustawa o zachowaniu 

tajemnicy służbowej, jest Kodeks pracy i żadne z postanowień nie narusza Kodeksu pracy. Ponadto 

nikt z zarządu nie praktykuje czynności, które polegałyby na wprowadzaniu czegokolwiek „nie bo 

nie” dla zasady, rozmowy cały czas są prowadzone i zdajemy sobie sprawę z tego, że nowa forma 

prawna jest czymś nowym i będzie jeszcze nie raz powodowała jakieś dyskusje między pracodawcą 

czy pracownikami.  Jednak to  są  rzeczy,  które  powinny być  rozwiązywane na formu zakładu – 

zakończyła prezes.

Radny, Pan Leoanrd Borowczyk powiedział się, że cieszy się z Pani prezes stwierdzenia, że gdyby 

sprawa była regulowana wewnątrz spółki to w ogóle tej sprawy by nie było, nie wychodziłaby na 

zewnątrz z propozycją występowania zamiast pracowników. Radny dodał, że takiej intencji nie ma 

i prosił, aby nie posądzać radnego o niewiadomo jakie rzeczy. Nie jestem pracownikiem szpitala, 

nie  byłem,  nie  mam  tam krewnych  i  znajomych,  w  związku  z  tym  nie  występuję  w  imieniu 

niewiadomo kogo, a jedynie radny przedstawia obawy pracowników. Mówię o tym, że warto by tę 

sprawę uregulować do czasu rozkręcenia tej sprawy, gdyż jest ona nośna publicznie  i nikt nie ma 

co do tego wątpliwości – wyjaśnił radny. Po czym dodał, że jeżeli Kodeks pracy rozwiązuje te 
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sprawy  dot.  zasad  zachowania,  poufności  i  lojalności  wobec  pracodawcy  w  związku  z  tym 

pracownicy zapytaliby po co to pismo? Gdyby wewnątrz firmy ta odpowiedź padła to dzisiejszej 

rozmowy by nie  było,  gdyż  jest  ona  mało  potrzebna,  mało  budująca  i  nakręca  złą  atmosferę, 

a chowanie, czy udawanie, że tej sprawy nie ma też niczemu dobremu nie służy – powiedział radny 

– gdyż wiem to z własnego wieloletniego doświadczenia jako pracownika, jako człowieka, który 

przeżył prawie 70 lat. Na zakończenie radny zwrócił się do Pana wicestarosty mówiąc, iż na którejś 

sesji  Pan  starosta,  kiedy  pytałem o  skutki  ewentualne  przeniesienia  poradni  psychologiczno  – 

pedagogicznej  do  Zespołu  Szkół  w  Wyrzysku  zaręczał,  że  nic  się  nie  zmieni  jeśli  chodzi 

o utrudnienia czy warunki pobytu młodzieży. Decyzja o przeniesieniu zapadła, poradnia jest czy 

będzie przenoszona i zgodnie z wiedzą radnego nie dokonano przygotowania innego pomieszczenia 

dla działalności dydaktyczno-wychowawczej w Zespole Szkół w związku z czym zabranie tych 

pomieszczeń pod potrzeby poradnii  wydłuży pobyt  uczniów na terenie  szkoły o dwie godziny. 

Radny powiedział,  że  mówił  o tym kilka razy i  myślał,  że  wywoła to  jakiś  pozytywny skutek 

w sensie społecznym, bo Ci ludzie, którzy są w pewnym sensie wyboracami, w tym Pana starosty, 

pochodza  w  większości  ze  wsi,  Liszkowa,  Falmierowa  itd.  i  oni  nie  będą  mieli  jak  wrócić 

autobusami do domu. W związku z czym wydłużenie czasu pobytu ma swoją potrzebę zabierania 

głosu publicznie, gdyż jest to potrzeba społeczna. 

Wicestarosta, Pan Jan Marek Pikulik stwierdził, że ktoś podgrzewa tę atmosferę. Jeżeli każdy z nas 

był kiedykolwiek zatrudniony w jakimkolwiek zakładzie pracy to podpisując umowę o pracę to też 

tam  jest  paragraf  o  zachowaniu  lojalności,  tajemnicy  służbowej,  zawodowej.  Więc  po  co  to 

wywlekać na zewnątrz i robić sobie kampanię wyborczą – powiedział wicestarosta. 

Przewodniczący,  Pan  Stefan  Rymer  stwierdził,  że  dyskusja  wchodzi  na  niebezpieczne  tory 

i w związku z tym prosił o nie prowadzenie polemiki, bo nie to miejsce i nie ten czas.

Wicestarosta, Pan Jan Marek Pikulik przeprosił za swą wypowiedź, jednak stwierdził, że to emocje 

powodują taki stan rzeczy.  Wicestarosta  odnośnie  tematu przeniesienia poradni psychologiczno-

pedagogicznej  powiedział,  że  wczoraj  na  sesji  Rady  Powiatu  w  autopoprawce  w  zmianach 

w budżecie zaplanowano środki na adaptację tych pomieszczeń na poradnię. Natomiast wicestarosta 

przyznał, że nie zna dokładnie arkusza organizacyjnego lekcji w szkole, jednak jest Pan dyrektor 

Zespołu Szkół Ponadgimnazjalnych w Wyrzysku i może stwierdzić, czy powoduje to wydłużenie 

pobytu  młodzieży  w  szkole.  Ponadto  według  posiadanej  wiedzy  stan  naboru  w  tej  szkole  nie 

warunkował adaptacji pomieszczeń na strychu czy na poddaszu w zamian za zagospodarowanie 

jednego  pomieszczenia  na  poradnię.  Przeniesienie  poradni  jest  podyktowane  gospodarskim 

podejściem do budżetu  Rady Powiatu,  z  tego  względu że  poradnia  znajduje  się  na  przeciwko, 

wynajmujemy te pomieszczenia, płacimy czynsz, a w naszych pomieszczanich takich kosztów nie 
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ma i jest to podyktowane racjonalnym podejściem i szacunkiem do pieniądza publicznego. 

Dyrektor, Pan Krzysztof Senska nie wyraził woli zabrania głosu.

W związku z wyczerpaniem przedmiotowego punktu porządku obrad przewodniczący przeszedł do 

kontynuacji przyjętego porządku sesji. 

9. Rozpatrzenie projektów uchwał Rady Miejskiej w Wyrzysku w sprawach:

1) zmian w budżecie Gminy Wyrzysk na 2010 r.

Przewodniczący  poinformował,  że  uchwała  ta  była  szczegółowo  omawiana  na  posiedzeniach 

Komisji,  a  następnie  zapytał  czy  w  stosunku  do  tych  materiałów,  które  omawiane  były  na 

Komisjach jeszcze są jakieś dodatkowe zmiany?

Burmistrz odpowiedziała, że tak, natomiast zmiany przedstawiła skarbnik gminy, Pani Małgorzata 

Martin – Mucha.

Skarbnik  poinformowała,  że  jest  jedna  zmiana  związana  z  organizację  dożynek  gminnych 

polegająca na przeniesieniu pomiędzy paragrafami klasyfikacji budżetowej w dziale 010 Rolnictwo 

i  łowoiectwo,  rozdział  01095  „pozostała  działalność”  w  kwocie  1.850  zł  poprzez  zmiejszenie 

wydatków w paragrafie 4210 „zakup materiałów i wyposażenia” oraz zwiększenie wydatków o tę 

samą kwotę w paragrafie 3040. Zmiany te spowodują zmianę załącznika nr 2 oraz uzasadnienia, 

natomiast pozostałe zmiany były przedmiotem posiedzeń Komisji – dodała skarbnik.

Następnie przewodniczący poprosił o przedstawienie opinii.

Radny, Pan Józef Jasik poinformował, że Komisje obradujące w dniu 23 sierpnia br. tj., Komisja 

Rozwoju  Gospodarczego,  Komisja  Rewizyjna  oraz  Komisja  Oświaty,  Zdrowia,  Sportu i  Spraw 

Socjalnych  Rady  Miejskiej  w  Wyrzysku  wyraziły  jednogłośnie  pozytywną  opinię  do 

przedstawionego projektu uchwały.

Radny, Pan Edward Gaczkowski poinformował, że Komisje obradujące w dniu 24 sierpnia br. tj., 

Komisja  Rolnictwa,  Rozwoju Wsi  i  Ochrony Środowiska,  Komisja  Bezpieczeństwa i  Porządku 

Publicznego oraz Komisja Budżetu i Finansów Rady Miejskiej w Wyrzysku wyraziły jednogłośnie 

pozytywną opinię do przedstawionego projektu uchwały.

Dyskusji nie nawiązano.

Przewodniczący przedstawił treść projektu uchwały, po czym przystąpiono do głosowania.

W wyniku  głosowania  uchwała  podjęta  została  jednogłośnie,  przy  14  głosach  „za”.  W chwili 

głosowania poza salą obrad znajdował się radny, Pan Piotr Kuna.

Uchwała Nr XLV/384/10 stanowi załącznik nr 4 do protokołu.
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2) zmieniająca uchwałę w sprawie trybu prac nad projektem uchwały budżetowej Gminy 

Wyrzysk.

Również i ten projekt uchwały był przedmiotem posiedzeń Komisji – powiedział przewodniczący 

i poprosił o przedstawienie opinii.

Radny, Pan Józef Jasik poinformował, że wcześniej wymienione przez radnego Komisje obradujące 

w  dniu  23  sierpnia  br.  wyraziły  jednogłośnie  pozytywną  opinię  do  przedstawionego  projektu 

uchwały.

Radny,  Pan  Edward  Gaczkowski  poinformował,  że  Komisje  obradujące  w dniu 24 sierpnia  br. 

wyraziły  jednogłośnie  pozytywną  opinię  do  przedstawionego  projektu  uchwały  z  jednoczesną 

propozycją dodania w § 1 po słowach: „od dnia otrzymania” słów: „projektu uchwały”.

Burmistrz, Pani Maria Bratkowska wyjaśniła, że na pierwszym posiedzeniu Komisji zmiany tej nie 

było, była na zgłoszona na drugim posiedzeniu i stąd burmistrz prosiła o jej wniesienie.

W  związku  z  powyższym  przewodniczący  powiedział,  że  zgłoszoną  autopoprawkę  należy 

przegłosować.

W wyniku głosowania poprawka przyjęta została jednogłośnie,  przy 13 głosach „za”.  W chwili 

głosowania poza salą obrad znajdował się radny, Pan Piotr Kuna oraz Pan Ryszard Janowiak.

Dyskusji nie nawiązano.

Przewodniczący, Pan Stefan Rymer przedstawił treść projektu uchwały, a następnie przystąpiono do 

głosowania.

W wyniku głosowania uchwała podjęta została jednogłośnie, przy 14 głosach „za”. Poza salą obrad 

w chwili głosowania znajdował się radny, Pan Ryszard Janowiak.

Uchwała Nr XLV/385/10 stanowi załącznik nr 5 do protokołu.

3)  zmieniająca uchwałę w sprawie  zaciągnięcia  kredytu na zadanie  inwestycyjne:  Remont 

drogi gminnej nr 129320 P na odcinku: droga krajowa nr 10 – droga wojewódzka nr 194.

Przewodniczący  poinformował,  że  projekt  cyt.  uchwały  był  przedmiotem  posiedzeń  Komisji 

i w związku z powyższym poprosił o przedstawienie opinii.

Radny, Pan Józef Jasik poinformował, że Komisje obradujące w dniu 23 sierpnia br. tj., Komisja 

Rozwoju  Gospodarczego,  Komisja  Rewizyjna  oraz  Komisja  Oświaty,  Zdrowia,  Sportu i  Spraw 

Socjalnych  Rady  Miejskiej  w  Wyrzysku  wyraziły  jednogłośnie  pozytywną  opinię  do 

przedstawionego projektu uchwały.

Radny, Pan Edward Gaczkowski poinformował, że Komisje obradujące w dniu 24 sierpnia br. tj., 

Komisja  Rolnictwa,  Rozwoju Wsi  i  Ochrony Środowiska,  Komisja  Bezpieczeństwa i  Porządku 

Publicznego oraz Komisja Budżetu i Finansów Rady Miejskiej w Wyrzysku wyraziły jednogłośnie 
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pozytywną opinię do przedstawionego projektu uchwały.

Dyskusji nie nawiązano.

Przewodniczący, Pan Stefan Rymer przedstawił treść projektu uchwały, a następnie przystąpiono do 

głosowania.

W wyniku głosowania uchwała podjęta została jednogłośnie, przy 14 głosach „za”.

Przewodniczący dodał, że uchwała ta dokonuje zmniejszenia kwoty kredytu o 50.000 zł i to jest 

ważne  –  powiedział  przewodniczący  –  gdyż  nie  musimy  zaciągać  takiego  kredytu,  jaki  był 

pierwotnie planowany.

Uchwała Nr XLV/386/10 stanowi załącznik nr 6 do protokołu.

4)  zaciągnięcia  pożyczki  z  Wojewódzkiego  Funduszu  Ochrony  Środowiska  i  Gospodarki 

Wodnej w Poznaniu na zadanie inwestycyjne: Ochrona wód zlewni rzeki Noteć – aglomeracja 

Wyrzysk.

Również i ten projekt uchwały był przedmiotem posiedzeń Komisji – powiedział przewodniczący – 

i poprosił o przedstawienie opinii.

Radny, Pan Józef Jasik poinformował, że wcześniej wymienione przez radnego Komisje obradujące 

w  dniu  23  sierpnia  br.  wyraziły  jednogłośnie  pozytywną  opinię  do  przedstawionego  projektu 

uchwały.

Radny,  Pan  Edward  Gaczkowski  poinformował,  że  Komisje  obradujące  w dniu 24 sierpnia  br. 

wyraziły jednogłośnie pozytywną opinię do przedstawionego projektu uchwały.

Dyskusji nie nawiązano.

Przewodniczący, Pan Stefan Rymer przedstawił treść projektu uchwały, a następnie przystąpiono do 

głosowania.

W wyniku głosowania uchwała podjęta została jednogłośnie, przy 14 głosach „za”.

Uchwała Nr XLV/387/10 stanowi załącznik nr 7 do protokołu.

5) udzielenia bonifikaty od opłaty z tytułu przekształcenia prawa użytkowania wieczystego 

w prawo własności nieruchomości.

Również i ten projekt uchwały był przedmiotem posiedzeń Komisji – powiedział przewodniczący – 

i poprosił o przedstawienie opinii.

Radny,  Pan  Józef  Jasik  poinformował,  że  wcześniej  wymienione  przez  radnego  Komisje 

obradującew dniu  23  sierpnia  br.  wyraziły  jednogłośnie  pozytywną  opinię  do  przedstawionego 

projektu uchwały.

Radny,  Pan  Edward  Gaczkowski  poinformował,  że  Komisje  obradujące  w dniu 24 sierpnia  br. 
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wyraziły jednogłośnie pozytywną opinię do przedstawionego projektu uchwały.

Dyskusji nie nawiązano.

Przewodniczący, Pan Stefan Rymer przedstawił treść projektu uchwały, a następnie przystąpiono do 

głosowania.

W wyniku głosowania uchwała podjęta została jednogłośnie, przy 14 głosach „za”.

Uchwała Nr XLV/388/10 stanowi załącznik nr 8 do protokołu.

6) wyrażenia zgody na zawarcie kolejnej umowy na okres do 3 lat z dotychczasowym najemcą 

nieruchomości.

Projekt uchwały był  przedmiotem posiedzeń Komisji  – powiedział  przewodniczący – i  poprosił 

o przedstawienie opinii.

Radny, Pan Józef Jasik poinformował, że wcześniej wymienione przez radnego Komisje obradujące 

w  dniu  23  sierpnia  br.  wyraziły  jednogłośnie  pozytywną  opinię  do  przedstawionego  projektu 

uchwały.

Radny,  Pan  Edward  Gaczkowski  poinformował,  że  Komisje  obradujące  w dniu 24 sierpnia  br. 

wyraziły jednogłośnie pozytywną opinię do przedstawionego projektu uchwały.

Dyskusji nie nawiązano.

Przewodniczący, Pan Stefan Rymer przedstawił treść projektu uchwały, a następnie przystąpiono do 

głosowania.

W wyniku głosowania uchwała podjęta została jednogłośnie, przy 14 głosach „za”.

Uchwała Nr XLV/389/10 stanowi załącznik nr 9 do protokołu.

7)  zmiany  miejscowego  planu  zagospodarowania  przestrzennego  wsi  Osiek  nad  Notecią 

w okolicach Remizy OSP przy ul. Głównej.

Projekt uchwały był omawiany na posiedzeniach Komisji – powiedział przewodniczący – i poprosił 

o przedstawienie opinii.

Radny, Pan Józef Jasik poinformował, że wcześniej wymienione przez radnego Komisje obradujące 

w  dniu  23  sierpnia  br.  wyraziły  jednogłośnie  pozytywną  opinię  do  przedstawionego  projektu 

uchwały  z  jednoczesną  prośbą  o  wyjaśnienie  zapisu  §  9  projektu  uchwały  mówiącego,  iż  na 

obszarze objętym planem nie występują tereny publiczne.

Radny,  Pan  Edward  Gaczkowski  poinformował,  że  Komisje  obradujące  w dniu 24 sierpnia  br. 

wyraziły jednogłośnie pozytywną opinię do przedstawionego projektu uchwały.

Przewodniczący poinformowal, że do uwag zgłoszonych na posiedzeniu Komisji w dniu 23 sierpnia 

br. Zostały w dniu dzisiejszym przekazane wyjaśnienia. W związku z powyższym przewodniczący 
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zapytał czy poza przedłożonymi wyjaśnieniami jest potrzeba udzielenia dodatkowych wyjaśnień?

Radny, Pan Józef Jasik powiedział, że nie widzi potrzeby dalszego wyjaśnienia tej sprawy.

Burmistrz dodała, że na posiedzeniu Komisji w dniu 23 sierpnia br. podniesiono potrzebę zmiany 

oznaczenia odnośnie terenów zielonych – 1 Zi  i 2 Zi, że tego 2 Zi nie ma i wyjaśniła, że to 2 Zi jest 

tylko trzeba się dobrze przyjrzeć na kopii mapki. 

Przewodniczący zwrócił się do Pani burmistrz mówiąc, iż te zmiany dotyczyły uchwały w sprawie 

planu  zagospodarowania  przestrzennego  wsi  Osiek  w  rejonie  stadionu  sportowego  przy  ul. 

Sportowej.

Dyskusji nie nawiązano.

Przewodniczący, Pan Stefan Rymer przedstawił treść projektu uchwały, a następnie przystąpiono do 

głosowania.

W wyniku głosowania uchwała podjęta została jednogłośnie, przy 15 głosach „za”.

Uchwała Nr XLV/390/10 stanowi załącznik nr 10 do protokołu.

8)  uchwalenia  miejscowego  planu  zagospodarowania  przestrzennego  wsi  Osiek  w  rejonie 

stadionu sportowego przy ul. Sportowej.

Projekt uchwały był omawiany na posiedzeniach Komisji – powiedział przewodniczący – i poprosił 

o przedstawienie opinii.

Radny, Pan Józef Jasik poinformował, że wcześniej wymienione przez radnego Komisje obradujące 

w  dniu  23  sierpnia  br.  wyraziły  jednogłośnie  pozytywną  opinię  do  przedstawionego  projektu 

uchwały.

Radny,  Pan  Edward  Gaczkowski  poinformował,  że  Komisje  obradujące  w dniu 24 sierpnia  br. 

w następujący sposób opowiedziały się za projektem uchwały:

Komisja Rolnictwa: „za” głosował 1 członek Komisji, „przeciw” 0 członków Komisji i „wstrzymał 

się” 1 członek Komisji;

Komisja  Bezpieczeństwa i  Porządku Publicznego:  „za”  głosował  1  członek Komisji,  „przeciw” 

0 członków Komisji i „wstrzymało się” 3 członków Komisji;

Komisja Budżetu i Finansów: „za” głosowało 0 członków Komisji, „przeciw” 0 członków Komisji 

i   „wstrzymało się” 4 członków Komisji.

Przewodniczący  zwrócił  się  z  zapytaniem  do  Pani  burmistrz  czy  nie  należałoby  wnieść 

autopoprawek do projektu uchwały ze względu na to, że w gminie Wyrzysk miejscowość nazywa 

się „Osiek nad Notecią”, nie ma wsi Osiek, gdyż w uzasadnieniu jest w sprawie miejscowego planu 

zagospodarowania przestrzennego wsi Osiek nad Notecią i w treści uzasadnienia również, więc tak 

powinna brzmieć treść uchwały.
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Burmistrz podziękowała i powiedziała, że na pewno to powinno być zmienione zarówno w tytule 

uchwały jak i w treści paragrafu pierwszego.

Przewodniczący  zwrócił  się  z  zapytaniem  do  radcy  prawnego  czy  tę  autopoprawkę  należy 

przegłosować czy uznać jako błąd pisarski, maszynowy?

Radca,  Pan  Ireneusz  Subczyński  powiedział,  że  oczywiście  należy  to  potraktować  jako  błąd 

pisarski,  gdyż faktycznie  nie  ma takiej  miejscowości.  Jeśli  natomiast  gdyby oprócz Osieka nad 

Notecią byłaby na terenie gminy miejscowość Osiek to byłby to niewątpliwie błąd, a tak należy 

potraktować to jako omyłkę.

W związku z powyższym przystąpiono do glosowania nad projektem uchwały.

Wysoka  Rada  podjęła  cyt.  uchwałę  przy  9  głosach  „za”  i  przy  4  głosach  „wstrzymujących”. 

W chwili głosowania poza salą obrad przebywała radna, Pani Teresa Pinkowska oraz radny, Pan 

Krzysztof Neumann. 

Uchwała Nr XLV/391/10 stanowi załącznik nr 11 do protokołu.

O godzinie 1440 przewodniczący ogłosił przerwę do godziny 1450.

Obrady wznowiono o godzinie 1450 w obecności 14 radnych.

9)  wniesienia  skargi  do  Wojewódzkiego  Sądu  Administracyjnego  w  Poznaniu  na 

rozstrzygnięcie nadzorcze Wojewody Wielkopolskiego z dnia 6 sierpnia 2010 roku dotyczące 

uchwały Nr XLIV/363/10 Rady Miejskiej w Wyrzysku z dnia 7 lipca 2010 roku zmieniającej 

uchwałę w sprawie nadania Statutu Miejsko – Gminnemu Ośrodkowi Pomocy Społecznej 

w Wyrzysku.

Projekt uchwały był  przedmiotem posiedzeń Komisji  – powiedział  przewodniczący – i  poprosił 

o przedstawienie opinii.

Radny, Pan Józef Jasik poinformował, że wcześniej wymienione przez radnego Komisje obradujące 

w  dniu  23  sierpnia  br.  wyraziły  jednogłośnie  pozytywną  opinię  do  przedstawionego  projektu 

uchwały.

Radny,  Pan  Edward  Gaczkowski  poinformował,  że  Komisje  obradujące  w dniu 24 sierpnia  br. 

wyraziły jednogłośnie pozytywną opinię do przedstawionego projektu uchwały.

Przewodniczący przypomniał, że do projektu tej uchwały nie było uzasadnienia, natomiast na kilka 

elementów dotyczących tej  uchwały zwróciła  uwagę Pani  burmistrz  i  w dniu dzisiejszym Pani 

burmistrz przedstawi uzupełnienie co do treści uchwały.

Burmistrz wyjaśniła, że w uzasadnieniu w trzecim akapicie wkradł się błąd pisarski polegający na 

tym, że powinien być zapis:  „ustawy,  nakazujących ustalenie rzeczywistego stanu majątkowego 

wnioskodawcy”.
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Dyskusji nie nawiązano.

Przewodniczący, Pan Stefan Rymer przedstawił treść projektu uchwały, a następnie przystąpiono do 

głosowania.

W wyniku głosowania uchwała podjęta została jednogłośnie, przy 14 głosach „za”.

Uchwała Nr XLV/392/10 stanowi załącznik nr 12 do protokołu.

10) upoważnienia Kierownika Miejsko – Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w Wyrzysku 

do prowadzenia postępowania w sprawach świadczenia pomocy materialnej o charakterze 

socjalnym dla uczniów zamieszkałych na terenie Miasta i Gminy Wyrzysk.

Projekt uchwały był  przedmiotem posiedzeń Komisji  – powiedział  przewodniczący – i  poprosił 

o przedstawienie opinii.

Radny, Pan Józef Jasik poinformował, że wcześniej wymienione przez radnego Komisje obradujące 

w  dniu  23  sierpnia  br.  wyraziły  jednogłośnie  pozytywną  opinię  do  przedstawionego  projektu 

uchwały.

Radny,  Pan  Edward  Gaczkowski  poinformował,  że  Komisje  obradujące  w dniu 24 sierpnia  br. 

wyraziły jednogłośnie pozytywną opinię do przedstawionego projektu uchwały.

Dyskusji nie nawiązano.

Przewodniczący, Pan Stefan Rymer przedstawił treść projektu uchwały, a następnie przystąpiono do 

głosowania.

W wyniku głosowania uchwała podjęta została jednogłośnie, przy 15 głosach „za”.

Uchwała Nr XLV/393/10 stanowi załącznik nr 13 do protokołu.

11)  likwidacji  zakładu  budżetowego  pod  nazwą  Publiczne  Przedszkole  nr  1  im.  Chatka 

Puchatka w Wyrzysku celem przekształcenia w jednostkę budżetową pod nazwą Publiczne 

Przedszkole nr 1 im. Chatka Puchatka w Wyrzysku.

Projekt uchwały był  przedmiotem posiedzeń Komisji  – powiedział  przewodniczący – i  poprosił 

o przedstawienie opinii.

Radny, Pan Józef Jasik poinformował, że wcześniej wymienione przez radnego Komisje obradujące 

w  dniu  23  sierpnia  br.  wyraziły  jednogłośnie  pozytywną  opinię  do  przedstawionego  projektu 

uchwały.

Radny,  Pan  Edward  Gaczkowski  poinformował,  że  Komisje  obradujące  w dniu 24 sierpnia  br. 

wyraziły jednogłośnie pozytywną opinię do przedstawionego projektu uchwały.

Dyskusji nie nawiązano.

Przewodniczacy  powiedział,  że  uchwała  ta  nie  rodzi  żadnych  negatywnych  skutków  dla  osób 
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zatrudnionych w tej jednostce, jak i w Osieku, jest to po prostu zmiana wynikająca z przepisów 

prawa.

Przewodniczący, Pan Stefan Rymer przedstawił treść projektu uchwały, a następnie przystąpiono do 

głosowania.

W wyniku głosowania uchwała podjęta została jednogłośnie, przy 15 głosach „za”.

Uchwała Nr XLV/394/10 stanowi załącznik nr 14 do protokołu.

12) likwidacji zakładu budżetowego pod nazwą Publiczne Przedszkole w Osieku nad Notecią 

celem przekształcenia w jednostkę budżetową pod nazwą Publiczne Przedszkole w Osieku 

nad Notecią.

Projekt uchwały był  przedmiotem posiedzeń Komisji  – powiedział  przewodniczący – i  poprosił 

o przedstawienie opinii.

Radny, Pan Józef Jasik poinformował, że wcześniej wymienione przez radnego Komisje obradujące 

w  dniu  23  sierpnia  br.  wyraziły  jednogłośnie  pozytywną  opinię  do  przedstawionego  projektu 

uchwały.

Radny,  Pan  Edward  Gaczkowski  poinformował,  że  Komisje  obradujące  w dniu 24 sierpnia  br. 

wyraziły jednogłośnie pozytywną opinię do przedstawionego projektu uchwały.

Dyskusji nie nawiązano.

Przewodniczący, Pan Stefan Rymer przedstawił treść projektu uchwały, a następnie przystąpiono do 

głosowania.

W wyniku głosowania uchwała podjęta została jednogłośnie, przy 15 głosach „za”.

Uchwała Nr XLV/395/10 stanowi załącznik nr 15 do protokołu.

13) wyrażenia woli złożenia wniosku o uzyskanie dofinansowania środkami Unii Europejskiej 

w ramach Programu Operacyjnego Infrastruktura i Środowisko dla inwestycji w obszarze 

działania  Zakładu  Unieszkodliwiania  Odpadów  Piła  realizowanego  przez  członków 

Porozumienia Międzygminnego.

Przewodniczący poinformował, że projekt uchwały był również przedmiotem posiedzeń Komisji 

i jednocześnie na Komisji w dniu 24 sierpnia br. Członkowie Komisji otrzymali pismo podpisane 

przez prezydenta miasta Piły dotyczące ewentualnych skutków finansowych i wobec tego poprosił 

Panią burmistrz o wyjaśnienie dla pozostałych radnych, którzy obradowali w dniu 23 sierpnia br.

Burmistrz powiedziała, że pismo dotarło dopiero w dniu 24 sierpnia br., więc nie było możliwości, 

aby otrzymali je radni obradujący w dniu 23 sierpnia. W piśmie tym jest zapewnienie, że dla gminy 

Wyrzysk nie będzie żadnych skutków finansowych z tego tytułu – wyjaśniła burmistrz.
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Dyskusji nie nawiązano.

Przewodniczący, Pan Stefan Rymer przedstawił treść projektu uchwały, a następnie przystąpiono do 

głosowania.

W wyniku głosowania uchwała podjęta została jednogłośnie, przy 15 głosach „za”.

Uchwała Nr XLV/396/10 stanowi załącznik nr 16 do protokołu.

14)  określenia  zasad  udzielania  dotacji  na  sfinansowanie  prac  konserwatorskich, 

restauratorskich lub robót budowlanych przy zabytku wpisanym do rejestru zabytków.

Projekt uchwały był  przedmiotem posiedzeń Komisji  – powiedział  przewodniczący – i  poprosił 

o przedstawienie opinii.

Radny, Pan Józef Jasik poinformował, że wcześniej wymienione przez radnego Komisje obradujące 

w  dniu  23  sierpnia  br.  wyraziły  jednogłośnie  pozytywną  opinię  do  przedstawionego  projektu 

uchwały.

Radny,  Pan  Edward  Gaczkowski  poinformował,  że  Komisje  obradujące  w dniu 24 sierpnia  br. 

wyraziły jednogłośnie pozytywną opinię do przedstawionego projektu uchwały. Ponadto Komisje 

zasugerowały,  aby  w  załączniku  nr  2  w  części  II,  poz.  2  -  „Zestawienie  faktur”  dopisać 

„rachunków”.

Przewodniczący  wyjaśnił,  że  uwaga  ta  została  przyjęta  i  należy  to  uznać  jako  nie  dopisanie 

maszynowe, gdyż w dalszej treści słowo to się przewijało. 

Dyskusji nie nawiązano.

Przewodniczący, Pan Stefan Rymer przedstawił treść projektu uchwały, a następnie przystąpiono do 

głosowania.

W wyniku głosowania uchwała podjęta została jednogłośnie, przy 15 głosach „za”.

Uchwała Nr XLV/397/10 stanowi załącznik nr 17 do protokołu.

15) przyjęcia sprawozdania z działalności Komisji Rewizyjnej Rady Miejskiej w Wyrzysku za 

I półrocze 2010 roku.

Projekt uchwały był  przedmiotem posiedzeń Komisji  – powiedział  przewodniczący – i  poprosił 

o przedstawienie opinii.

Radny, Pan Józef Jasik poinformował, że wcześniej wymienione przez radnego Komisje obradujące 

w  dniu  23  sierpnia  br.  wyraziły  jednogłośnie  pozytywną  opinię  do  przedstawionego  projektu 

uchwały.

Radny,  Pan  Edward  Gaczkowski  poinformował,  że  Komisje  obradujące  w dniu 24 sierpnia  br. 

wyraziły jednogłośnie pozytywną opinię do przedstawionego projektu uchwały. 
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Dyskusji nie nawiązano.

Przewodniczący, Pan Stefan Rymer przedstawił treść projektu uchwały, a następnie przystąpiono do 

głosowania.

W wyniku głosowania uchwała podjęta została jednogłośnie, przy 15 głosach „za”.

Uchwała Nr XLV/398/10 stanowi załącznik nr 18 do protokołu.

Opinie Komisji Rady Miejskiej w Wyrzysku dotyczące materiałów na XLV Sesję Rady Miejskiej 

w Wyrzysku w dniu 27 sierpnia 2010 r. Stanowią załącznik nr 19 do protokołu.

10.  Informacji  Burmistrza  o  podjętych  w roku  budżetowym rozstrzygnięciach  w zakresie 

stosowania ulg określonych w uchwale Nr XXV/196/08 Rady Miejskiej w Wyrzysku z dnia 

29 października 2008 r. w sprawie szczegółowych zasad i trybu umarzania, odraczania lub 

rozkładania na raty  spłaty  należności  pieniężnych,  do których nie  stosuje się  przepisów – 

Ordynacja podatkowa oraz wskazania organów lub osób do tego uprawnionych w terminie 

jednego miesiąca od zakończenia okresów sprawozdawczych.

W  związku  z  faktem,  iż  informacja  ta  była  przedmiotem  posiedzeń  komisji  przewodniczący 

poprosił o przedstawienie opinii.

Radny, Pan Józef Jasik poinformował, że wcześniej wymienione przez radnego Komisje obradujące 

w dniu 23 sierpnia br. Jednogłośnie pozytywnie zaopiniowały cyt. informację.

Radny,  Pan  Edward  Gaczkowski  poinformował,  że  Komisje  obradujące  w dniu 24 sierpnia  br. 

wyraziły jednogłośnie pozytywną opinię do przedstawionej informacji.

Przewodniczący poinformował sołtysów oraz pozostałych gości, że sprawozdanie w całości było 

negatywne, gdyż Pani burmistrz nie udzieliła żadnych umorzeń, odroczeń czy spłat rozkładanych na 

raty. 

Dyskusji nie nawiązano.

W wyniku głosowania informacja przyjęta została jednogłośnie, przy 15 głosach „za”.

Informacja stanowi załącznik nr 20 do protokołu.

 

11. Informacja Burmistrza Wyrzyska z realizacji zadań inwestycyjnych na 2010r.

Również  materiał  ten  był  przedmiotem  posiedzeń  Komisji  i  przewodniczacy  poprosił 

o przedstawienie opinii.

Radny, Pan Józef Jasik poinformował, że wcześniej wymienione przez radnego Komisje obradujące 

w dniu 23 sierpnia br. jednogłośnie pozytywnie zaopiniowały cyt. informację.

Radny,  Pan  Edward  Gaczkowski  poinformował,  że  Komisje  obradujące  w dniu 24 sierpnia  br. 

w następujący sposób opowiedziały się za przyjęciem informacji:
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Komisja Rolnictwa oraz Komisja Budżetu i Finansów wyraziła jednogłośnie pozytywną opinię do 

cyt.  informacji,  natomiast  Komisja  Bezpieczeństwa  i  Porządku  Publicznego  „za”  głosowało 

3 członków Komisji, „przeciw” 0 członków Komisji i „wstrzymał się” 1 członek Komisji.

Dyskusji nie nawiązano.

W wyniku głosowania informacja przyjęta została jednogłośnie, przy 15 głosach „za”.

Informacja stanowi załącznik nr 21 do protokołu.

 

12. Informacja Przewodniczącego Rady o złożonych w okresie międzysesyjnym interpelacjach 

oraz odpowiedziach na te interpelacje.

Przewodniczący  poinformował,  że  w  okresie  międzysesyjnym  nie  wpłynęła  na  ręce 

przewodniczącego żadna interpelacja i nie była w związku z tym odpowiedzi na interpelacje.

13. Interpelacje i zapytania radnych.                        

Radna,  Pani  Teresa  Pinkowska  w  związku  z  faktem,  iż  na  ukończeniu  jest  ulica  Szkolna 

i  Słowiańska interpelowała,  aby ustawić znaki spowalniające ruch,  zwłaszcza na przecięciu tych 

dróg z ulicą Jasną, gdzie w czerwcu tego roku doszło już do wypadku.

Radny,  Pan  Leonard  Borowczyk    poinformował,  że  dokonał  objazdu  ulicy  Akacjowej  i  nie 

stwierdził  żadych nieprawidłowości  w związku z eksploatacją  nie  zauważył.  Jednak zgłosił  fakt 

uszkodzenia  chodnika  przy  wjeździe  na  osiedle  od  strony  Glesna  i  prosił  o  ewentualne 

zainteresowanie się tym faktem.

Radny, Pan Józef Jasik   zgłosił problem dotyczący odwodnienia ulicy Kościuszki i Grunwaldzkiej. 

Radny powiedział,  że obecnie trwają prace projektowe związane z odwodnieniem ul. Kościuszki 

i jednocześnie nieruchomości komunalnych znajdujących się w zabudowie tej ulicy i radny uważa, 

że kolektor deszczowy powinien służyć maksymalnie większej części miasta i stąd nieruchomości 

położone  przy  ulicy  Grunwaldzkiej  od  numeru  7  do  10  powinny  mieć  również  możliwość 

podłączenia się do tej  kanalizacji  deszczowej, bo w przeciwnym wypadku problem w tej  części 

miasta zostanie tylko częściowo rozwiązany.

Radny, Pan Edaward Gaczkowski poinformował, że część boiska w sołectwie Dąbki, która jest we 

władaniu gminy jest zadbana, natomiast pozostała część jest zaniedbana i zarośnięta. W związku 

z tym radny interpelował o uporządkowanie tej części boiska i poboczy. Radny zasugerował, aby 

przejąć cały ten teren przez gminę bądź też zobligować właściciela do tego, aby o tę część terenu 

zadbał. Ponadto radny zasygnalizował sprawę bezpieczeństwa w rejonie placu zabaw. Mieszkańcy 

sugerują,  że  teren  ten  jest  usytuowany  w  miejscu  bardzo  niebezpiecznym,  gdyż  blisko  drogi, 

a w szczególności blisko łuku drogi, gdzie były przypadki, że samochody wjeżdżały prosto na plac 
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zabaw. Radny zgłosił również problem boiska w Dąbkach ze wskazaniem, że na terenie boiska są 

dziury i  wertepy i  nie  ma możliwości,  aby społeczeństwo, dzieci  i  młodzież mogły bezpiecznie 

z niego korzystać.      

Radny, Pan Ryszard Janowiak interpelował o równiarkę ze Spółki PWiK w Wyrzysku, aby naprawić 

ulicę Przeczną w Osieku n/Not., na której powstały dziury. 

14. Odpowiedzi na interpelacje i zapytania.

Odpowiadając na interpelację radnej, Pani Teresy Pinkowskiej burmistrz, Pani Maria Bratkowska 

odpowiedziała,  że  jeśli  chodzi  o  organizację  ruchu  na  tych  ulicach  to  już  wcześniej,  wiosną 

mieszkańcy występowali  o rozważenie możliwości  położenia  progów na ul.  Jasnej  i  w związku 

z tym po zakończeniu robót przygotowany zostanie projekt posadowienia progów zwalniających, 

który przedłożony zostanie do starostwa i po zaopiniowaniu projektu przez starostwo zostaną one 

zamontowane.  Ponadto  należy  zastanowić  się  czy  przy  szkole  też  należałoby  takie  progi 

zamontować  –  powiedziała  burmistrz.  Odnośnie  znaków  burmistrz  powiedziała,  że  są  one 

nieskuteczne  i  stąd  propozycja  progów,  które  zmuszałyby do  spowolnienia  ruchu.  Ponadto  całą 

organizację  ruchu  musi  zaakceptować  starosta  –  dodała  burmistrz  –  i  na  pewno  się  tę  sprawą 

zajmiemy.   

Na  interpelację  radnego,  Pana  Leonarda  Borowczyka  burmistrz  powiedziała,  że  cieszy  fakt,  iż 

wnioskodawca  wyolbrzymia  problem,  ponieważ  ci,  którzy  się  budują  muszą  dojechać  sprzętem 

ciężkim.  Gdyby jednak doszło  do  zniszczeń  musieliby je  naprawić.  Natomiast  odnośnie  usterki 

chodnika  burmistrz  powiedziała,  że  w tygodniu  już  było  to  zgłoszone  i  wykonawca  w  ramach 

gwarancji musi to naprawić.

Radnemu, Panu Józefowi Jasikowi burmistrz powiedziała, że trudno w chwili obecnej odnieść się do 

tego,  koncepcja  jest  w  trakcie  opracowania.  Ponadto  burmistrz  nie  uczestniczyła  bezpośrednio 

w tym temacie,  gdyż  jest  osoba  odpowiedzialna,  która  się  na  tym zna  i  uwaga  ta  zostanie  jej 

przekazana. 

Przewodniczący, Pan Stefan Rymer dodał, że co do zasadności odwodnienia ulicy Grunwaldzkiej nie 

dyskutuje, natomiast przewodniczący uważa, że przy tym projekcie i na tym etapie jest to nie do 

zrealizowania. Przewodniczący uzasadnił to tym, że wniosek został złożony bardzo dawno temu do 

WPI dot. ulicy Kościuszki i budynków ul. Bydgoskiej. Natomiast pod hasłem ul. Kościuszki jest 

część wód opadowych przyjmowanych z  budynków spółdzielni  od strony ciągu pieszo-jezdnego 

ul.  Kościuszki.  Termin  zakończenia  prac  projektowych  to  sierpień  br.  i  jest  to  na  ukończeniu. 

Kolektor  ten  –  dodał  przewodniczący  –  ma  być  usytuowany w  pasie  zieleni  ulicy  Kościuszki, 

a  blokami  o  numeracji  nieparzystej.  Włączenie  na  tym  etapie  ulicy  Grunwaldzkiej  spowoduje 
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technicznie różne rzeczy i opóźnienie tego zadania. Powinno to być wykonane jako osobne zadanie.

Radny, Pan Józef Jasik ad vocem wypowiedzi przewodniczącego powiedział, że część wody z tych 

ciągów pieszo-jezdnych przy tych budynkach będzie  przyjmować kolektor  deszczowy,  ponieważ 

spadek jest  akurat w tę stronę. Natomiast jest  również część wody z dachów i jeśli byłaby taka 

możliwość, aby odprowadzić tę wodę do tych miejsc – nasz koszt, my sobie sami to zrobimy – to 

również studzienki czy też punkty, które będą przyjmowały wodę deszczową z drogi trelinki, to my 

do tego miejsca możemy doprowadzić z jednej strony choć spływający z dachu deszcz – powiedział 

radny i dodał, że nie byłby to dużym problemem technicznym czy projektowym.

Przewodniczący odpowiedział,  że analiza wód deszczowych, które mają być włączone wiąże się 

z przekrojem, dlatego też projektant obszedł ten teren zgodnie z tym zadaniem. I przewodniczący nie 

chciałby  się  wypowiadać  czy  jest  możliwość  przyjęcia  dodatkowych  wód  opadowych,  które  są 

niemałe biorąc pod uwagę przekrój. Przewodniczący ubolewa nad jednym, że były wspólne prace 

nad WPI, wspólnie rozpatrywano tę tematykę i szkoda, że tyle, jednak jeśli będzie to możliwe to 

dlaczego nie – dodał przewodniczący.  Przewodniczący nie neguje konieczności odwodnienia,  bo 

temat kanalizacji deszczowej w Wyrzysku jest tematem olbrzymim, jednak z ulicy Grunwaldzkiej 

woda spływa, natomiast najgorsza sytuacja jest na wylocie ulicy Grunwaldzkiej i Kościuszki i ten 

obszar jest objęty tym zadaniem inwestycyjnym.   

Na  interpelację  radnego,  Pana  Edwarda  Gaczkowskiego  burmistrz  odnośnie  boiska  w  Dąbkach 

powiedziała, że innego wyjścia na ten moment nie było, jak przejęcie tych bramek, gdyż Pan Barlik 

miał słuszne prawo, że mógł je zlikwidować, bo było na jego terenie. Bramki zostały ustawione 

w  miejscu,  które  należy  do  nas,  za  budynkiem  socjalnym  i  faktycznie  teren  ten  nie  jest 

przygotowany. Jednak na ten roku nie było środków na ten cel, więc można myśleć o pracach na 

przyszły rok, jeśli chodzi o wyrównanie, obsianie trawą, a w przyszłości czy to ze środków funduszu 

sołeckiego czy innych środków w budżecie gminy pomyśleć o wyższym ogrodzeniu, aby gra w piłkę 

nie kolidowała z ogródkami mieszkających w pobliżu ludzi.  Odnośnie placu zabawa w Żelaźnie 

burmistrz powiedziała, że tereny,  które przekazała Agencja są tymi terenami i lokalizacja dwóch 

przedsięwzięć  tj.  boiska  wiejskiego  i  placu  zabaw  wymusiła  w  tym  miejscu  plac  zabaw,  aby 

w  dalszej  części  mogło  funkcjonować  boisko.  Natomiast  miejsce  wskazane  wcześniej  przez 

mieszkańców  w  pobliżu  sklepu  to  ta  działka  nie  została  gminie  przekazana.  Jest  to  działka 

wielohektarowa,  która  jedną  częścią  przybliża  się  do  sklepu.  Ponadto  burmistrz  dodała,  że 

urządzenia  są  dość  daleko od  jezdni,  a  poza  tym w przyszłości  teren  ten  również  może zostać 

odgrodzony od jezdni. 

Odpowiadając radnemu, Panu Ryszardowi Janowiakowi burmistrz  odpowiedziała,  że  aby załatać 

dziury,  które wcześniej  tam powstały to w roku poprzednim zostały one zapełnione kruszywem, 
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około 60 ton i to na jakiś czas wystarczyło. W roku bieżącym trudno wygospodarować środki na ten 

cel, jednak jeśli znajdzie się sposób na wykonanie tego to będzie to zrealizowane.

Radny, Pan Ryszard Janowiak dodał, że nie potrzeba tam kruszywa, a jedynie wyrównać równiarką, 

która jest w posiadaniu PWiK.

Burmistrz odpowiedziała, że jeśli tak to nie będzie żadnego problemu i będzie to zrobione.

15. Wystąpienia sołtysów.

Sołtys  Żelazna,  Pan Marian  Regulski   poruszył  kwestię  boiska w Dąbkach.  Powiedział,  że  Pan 

Barlik przez 17 lat przekładał boisko raz w jedno miejsce raz w drugie. Ponadto z chwilą złożenia 

przez sołtysa wniosku do Urzędu o uregulowanie prawne boiska w Dąbkach i basenów strażackich 

Pan  Barlik  wynajął  firmę  kanalizacyjną,  która  wykopała  basen  dla  róż,  a  boisko  zostało 

przeniesione.  Raz  znajdowało  się  koło  Pana  Przydziała,  następnie  zostało  przeniesione  w  inne 

miejsce.  Sołtys  prosił,  aby  Pani  burmistrz  się  tę  sprawą  zajęła,  gdyż  są  to  realia.  Zapytał  czy 

mieszkańcy nie mają żadnych praw, czy tylko prawa ma Pan Barlik? Następnie sołtys wspomniał, że 

kiedy Pani  burmistrz  była  w Żelaźnie  to  obiecała,  że  Pan Barlik  zajmie  się  rowem,  który jest 

niewykoszony i  że  będzie  się  tym zajmował,  dbał  o  to.  Minęły  dwa  miesiące  i  nie  zostało  to 

zrobione i zagraża bezpieczeństwu, gdyż jest to na samym łuku drogi. W związku z powyższym 

sołtys prosił, aby Pani burmistrz również i tę kwestią się zajęła. 

Pani  burmistrz  odpowiedziała,  że  prawem  Pana  Barlika  jest  dysponowanie  nieruchomościami 

według  własnego  uznania,  które  są  jego  własnością  i  które  są  w  długoletniej  dzierżawie.  Jeśli 

postanowił zlikwidować boisko, to stojące tam bramki mógł przekazać na złom, gdyż miał do tego 

prawo, bo boisko to nie było publicznym boiskiem, do którego gmina mogła mieć jakieś prawa 

i pretensje. Bramki zostały przeniesione w miejsce, na którym mogliśmy je ustawić, a czy Pan Barlik 

na tamtym terenie buduje basen dla róż czy cokolwiek innego to jest jego prawo i nie mamy prawa 

ingerencji. Odnośnie zbiornika w Żelaźnie burmistrz powiedziała, że znajduje się on w tej samej 

działce,  którą  dzierżawi  Pan  Barlik  i  jest  to  jego  obowiązkiem,  jednak  burmistrz  nie  jest  od 

dyscyplinowania użytkownika, dzierżawcy co do utrzymania  działki. Jest to dzierżawa od Agencji 

i jeżeli źle wykonuje dzierżawę to jest to sprawa do rozwiązania między Agencją a dzierżawcą. 

16. Wolne głosy i wnioski.

Radny, Pan Eligiusz Komarowski wystąpił z zapytaniem czy w związku z faktem, iż kilkanaście dni 

temu  zakończył  się  nabór  wniosków  aplikacyjnych  do  konkursu  ogłoszonego  przez  Zarząd 

Województwa  Wielkopolskiego  pn.  „Pięknieje  wielkopolska  wieś”  z  terenu  naszej  gminy jakaś 

miejscowość wzięła w tym konkursie udział? 
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Pani burmistrz odpowiedziała, że takich wniosków nie było. 

Radny,  Pan Zbigniew Piotrowski   zapytał  kiedy będzie  zakończony chodnik na ulicy XX-Lecia 

i okrawężnikowanie ulicy Ceramicznej w Osieku n/Not.?

Burmistrz odpowiedziała, że zadania wykonywane są kolejno i w najbliższym czasie ul. XX-Lecia 

jest możliwa do wykonania. Zgłoszenia są wykonywane w kolejności i  jak się uprawomocnią to 

wchodzimy w robotami – dodała burmistrz. Ponadto powiedziała, że w najbliższym czasie będzie 

realizowany chodnik na ul. Przemysłowej w Wyrzysku i na ul. XX-Lecia w Osieku n/Not.

Radny, Pan Leonard Borowczyk w związku z zapytaniami mieszkańców zapytał Panią burmistrz 

kiedy  ewentualnie  będzie  zrobiona  ścieżka  prowadząca  wzdłuż  płotu  parową  z  osiedla 

„kwiatowego”?

Burmistrz odpowiedziała, że na razie jeszcze zgłoszenie nie zostało złożone, więc jeszcze trochę 

to potrwa, jednak będzie to wykonane.

Radny, Pan Leonard Borowczyk dodał, że profilaktycznie odpowiedział, że w miesiącu listopadzie.

Burmistrz odpowiedziała, że całkiem możliwe, iż wtedy będzie to zrealizowane.

Radny Pan Leonard Borowczyk powiedział, że nie chciałby nakręcać tematu szpitala, gdyż jest to 

sprawa bardzo nośna i oświadczył, że żaden lekarz, pracownik szpitala nie nakręcał radnego, aby 

publicznie  zabierać  głos  i  czynić  to  sprawą  polityczną,  gdyż  radny takich  intencji  nie  wyrażał. 

W związku z tym radny dodał, że nie wie skąd takie pomysły, również i wyborcze, gdyż nawet jeśli 

radny wystartuje  w wyborach to  w okręgu, w którym radny mieszka pracowników szpitala  jest 

dwóch i radny nie wie czy byłoby to sensowne, aby pozyskać dwóch pracowników szpitala, jeśli 

radny  by  pozyskał,  a  tego  nie  wie,  aby  tworzyć  nastrój  kampanii  wyborczej.  Następnie  radny 

powiedział,  że  zapytał  o  te  sprawy,  gdyż  sprawy  te  przekładają  się  na  mieszkańców 

i nieporozumienia, które funkcjonują w obrębie pracowniczym szpitala przenoszą sie w taki sposób, 

że tworzą atmosferę niepokoju. Radny dodał, że chodzi mu jedynie o to, aby w przypadku kiedy 

istnieje potrzeba udzielenia pomocy lekarskiej firma funkcjonowała sprawniej, wtedy kiedy np. ja 

dostane zawału, aby w określonym czasie przyjechali i udzielili pomocy. Natomiast jeśli są jakieś 

nieporozumienia to radnemu daleko od tego i nie chce mieć z tym nic wspólnego.

Radna,  Pani  Teresa  Pinkowska poinformowała,  że  Komisja  Oświaty  w  ostatnim  czasie  odbyła 

dwuetapowe posiedzenie objazdowe klubów sportowych na terenie gminy. Miało to na celu, aby 

przekonać się czy wnioski, sugestie Komisji z roku poprzedniego zostały zrealizowane? Podczas 

objazdu Komisja stwierdziła, że najlepiej wypadł Klub Sportowy TSK „Orzeł” i z roku na rok są 

ogromne postępy,  a  Zarząd tak  dobrze sobie  radzi,  że  nie  sugerował  finansowych dodatkowych 

wniosków  oprócz  tego  co  otrzymał  w  swojej  dotacji.  Natomiast  więcej  kłopotów  ma  klub 

w Wyrzysku – powiedziała radna – być może dlatego, że korzysta tam szkoła podstawowa, młodzież 
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gimnazjum i sportowcy. Również i takie kłopoty ma klub z Kościerzyny. Jednak radosnym jest fakt, 

iż z klubu w Kościerzynie korzystają dzieci, w których być może rośnie potencjał sportowy – dodała 

radna. 

Przewodniczący,  Pan Stefan Rymer poinformował,  że  w dniach od 14 do 23 sierpnia  br.  dzięki 

działaniom podjętym przez Panią burmistrz przebywały dzieci z terenów objętych powodzią. W tym 

miejscu przewodniczący serdecznie podziękował Pani burmistrz za trud podjęty w zorganizowanie 

tego  pobytu.  Również  na  ręce  Pani  burmistrz  przewodniczący  w  imieniu  wszystkich  złożył 

podziękowania dla osób, które opiekowały się tą grupą dzieci. Były to m. in. Pani Teresa Stefaniak. 

Pani  Mieczysława  Bernacka,  Pani  Droczyńska  oraz  Pani  Marzena  Mielcarek.  Przewodniczący 

podziękował  także  radnemu,  Panu  Kazimierzowi  Zielińskiemu,  który  gościł  tę  grupę 

w gospodarstwie Glesno.  Ponadto dodał,  że  podziękowania należą się także społeczności  naszej 

gminy za złożone dary powodzianom, które przekazane zostały do Miejsko – Gminnego Ośrodka 

Pomocy Społecznej celem odpowiedniego podziału. Podziękowania również dla sponsorów, którzy 

przyczynili  się  do  tego,  że  pobyt  dzieci  został  w  taki  sposób  zorganizowany.  Przewodniczący 

przypomniał,  że  w  dniu  12  listopada  br.  upływa  termin  kadencji  Rady  i  dwa  miesiące  przed 

upływem  kadencji  należy  złożyć  oświadczenia  majątkowe.  W  związku  z  tym  –  powiedział 

przewodniczacy – że kadencja upływa 12 listopada przez przeoczenie nie została zaplanowana sesja 

w  miesiącu  listopadzie.  Przewodniczący  powiedział,  że  widzi  potrzebę,  aby  sesja  taka  na 

zakończenie kadencji się odbyła i w związku z tym zaproponował, aby sesja ta odbyła się 5 listopada 

br. I jesli będzie taka wola Rady to na sesję w miesiącu wrześniu przygotowana zostanie uchwała 

dotycząca zmiany planu pracy Rady. Na zakończenie przewodniczący złożył wniosek o podjęcie w 

miesiącu  wrześniu  uchwały  o  przystąpieniu  do  opracowania  planu  zagospodarowania  miasta 

Wyrzyska i wsi Osiek n/Not. Przewodniczący wyjaśnił,  że uchwała ta tak się nazywa, a defacto 

chodzi o zmianę obowiązujących planów. Zmiana wynika z faktu, iż plan wsi Osiek n/Not. podjęty 

został w 31 sierpnia 2007 roku i obowiązuje już prawie 3 lata,a w związku z tym, że życie toczy się 

dalej i są zmiany, których domagają się mieszkańcy, więc zasadnym i celowym jest podjęcie takiej 

uchwały. Plan Wyrzyska – powiedział przewodniczący – został podjęty 27 czerwca 2008 roku, i już 

wtedy  było  dużo  uwag  i  spostrzeżeń,  jednak  jeśli  w  tamtym  momencie  miałoby  zostać  to 

uwzględnione  to  spowodowałoby  to  przesunięcie  planu  o  nieokreślony  czas.  Kierując  się  tą 

przesłanką oraz wnioskami mieszkańców również i podjęcie tej uchwały przewodniczący uznał za 

celowe i zasadne. Przewodniczący wyjaśnił, że podjęcie tych uchwał jeszcze w tej kadencji pozwoli 

Pani burmistrz przy konstruowaniu budżetu zaplanować odpowiednie środki na wszczęcie tych prac 

oraz czym przystąpi do zadań rzeczowych nowa Rada upłynie trochę czasu, a szkoda go gdyż każdy 

miesiąc w tej tematyce jest bardzo ważny dla mieszkańców naszej gminy. Kończąc przewodniczący 
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prosił radnych o zrozumienie i pozytywne zaakceptowanie zgłoszonego wniosku.

W  związku  z  powyższym  przystąpiono  do  głosowania  nad  wnioskiem  zgłoszonym  przez 

przewodniczącego.

Wysoka Rada, zgłoszony wniosek przyjęła jednogłośnie, przy 14 głosach „za”. 

17. Zakończenie obrad.

W związku  z  wyczerpaniem  przyjętego  porządku  obrad  o  godzinie  1600 przewodniczący  Rady 

zamknął XLV Sesję Rady Miejskiej w Wyrzysku dziękując wszystkim obecnym za udział.

           Protokół sporządzono w jednym egzemplarzu, na podstawie zapisu magnetofonowego.

Protokół sporządziła           Sekretarz obrad                     Przewodniczący Rady 
Aleksandra Brzezińska Radny, Pan Kazimierz Dróbka                             Stefan Rymer    

      podinspektor ds kadrowych

         i obsługi rady gminy
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